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kynologů. Není jich sice mnoho, ale všichni, kteří se s nimi rozhodli pro záchranářský výcvik, dospěli
posléze k velmi dobrým výsledkům a zařadili se i do pohotovostní jednotky České republiky,  připra-
vené ve spolupráci  se složkami Integrovaného systému k zásahům v tuzemsku i zahraničí.
 S oběma svými stafordy, AI Caponem Jary's a nyní i s Cruisem, jsem absolvovala všestranný výcvik
podle  národního i  mezinárodního  zkušebního řádu,  tedy  i  obranu,  a  přesto  se  mohu  kdekoli  na
veřejnosti  pohybovat bez obav z jakékoli  agrese psa vůči okolí, l cviky obrany (zákusy do rukávu)
prováděl vždy bez jakékoli  zloby, pouze jako hru, kterou s ním pro zábavu provozují jeho partneři
(psovod a tigurant) a kterou on, dobře si vědom svého místa a postavení ve smečce, ochotně hraje.
  Vždycky jsem měla ráda pohyb a volnost,  a americký stafordširský teriér je podle mého názoru
stejné nátury - jsme skutečné oba jedna krevní skupina. Myslím, že kromě atletického vzhledu, který
mi  samozřejmě  rovněž imponuje,  je  to  jedna z hlavních  příčin,  proč  toto  plemeno  budu vždycky
milovat. Stafordi jsou nádherní...

Rotvajler

Mistrovství světa FCI podle zkušebního řádu IPO se všeobecné považuje za vrchol výcviku světové
sportovní kynologie, O účast na tomto mistrovství probíhá v ČR tvrdý boj přes výběrové závody,  po-
suzované komisí nejzkušenějších rozhodčích. Kdysi nenarušiielnou hegemonii německých ovčáků 
v této oblasti narušili malinoisové, vlastně také ovčáci, i když belgičtí. Avšak vstup rotvajlera na vyso-
ce konkurenční scénu špičkové české sportovní kynologie byl skutečně velice ojedinělý. Impozantním
aktérem tohoto vstupu se stal  Valmont Bohemia Ortles cílevědomé a pracovité psovodky Dagmar
Macků  z  jihočeských  Hvožďan  u  Vodňan.  Stal  se  tak  ojedinělým  a  každopádně nejúspěšnějším
rotvajlerem posledních let na polí sportovní kynologie všestranných psů IPO.
  Jak se pracuje s tvrdošíjným gladiátorem rotvajlerem na vrcholné sportovní úrovni a jaké radosti a
strasti s ním prožila zkušená vycvikářka a pracovnice českobudějovického útulku Dagmar Macků?
„Vizitkou“ úspěšnosti někdy bývají (zejména v inzerátech) složené zkoušky z výkonu. Jak je na tom
Valík?  Nesbírali  jsme  zkoušky,  od  začátku  jsme  se  zaměřili  na  výsledek.  Podle  mezinárodního
zkušebního řádu IPO má pochopitelně složenou celou postupku od jedničky do trojky, ale do národní-
ho si odskočil pouze jednou na ZVV1 a jednou šel do počtu na obranářskou SchHA, přestože měl za
sebou i několik startů v SchH3. Další odskok v mládí při dozrávání a cílevědomém formování jeho
osobnosti jsme uskutečnili čtyřmi úspěšnými starty podle záchranářského zkušebního řádu, kde bez
problémů složil mezinárodní sutinovou i vodní zkoušku."
  Určitě k výborné souhře a porozumění mezi psovodem a psem přispěly zkušenosti sbírané od roku
1981, kdy Dagmar Macků s velkým bílým špicem začínala. Pak již následovali rotvajleři, Valmont je v
pořadí  čtvrtý,  a  společnost  mu  dnes  doma  dělá  další  následovník,  jeho  půlroční  syn  Hades  od
Jurečka.
  Na mistrovství světa rotvajlerů v roce 2000 v Belgii při svém prvním zahraničním startu ještě sbíral
zkušeností, aby je o rok později v italském Casíano Prima již zúročil skvělým výkonem, ohodnoceným
celkovým 4.  místem.  Výborný výsledek,  a to i  přesto,  že jindy běžně odváděl  bodově ještě  vyšší
obrany. Momentální přechod z řádu IPO do SchH mu prakticky nečinil žádné problémy, stejně oba
řády vykazují minimální rozdíly. Itálie tak Valmonta pasovala do velmi lichotivého postu  nejúspěšně-
jšího  českého rotvajlera.
  „Disciplína obrany je vůbec jeho prioritou. Pramení to především z jeho absolutně vyrovnané pova-
hy, která umožňuje naprosto bezproblémový pohyb na veřejnosti, ale také z dostatku temperamentu,
který není všem příslušníkům  tohoto  plemene vlastní.  Lví  podíl  na jeho výkonech však určité  má
především Radek Hrouz z české Třebové, který i přes vzdálenost svého bydliště se ochotně ujal role
mého  osobního  trenéra  a  figuranta.  Pomáhalo  mi  však  samozřejmě  i  mnoho  dalších,  například
výborný novohradský figurant Petr Svoboda."
  Rok 2002 byl ve Valmontových výkonech ještě poznamenán dosud ne stoprocentními stopami, 
l když třeba v Deblíně u Brna jako jediný rotvajler získal CACT a zvítězil v obranách, přesto v tomto
období ještě dvakrát nedošel stopu. Rozsáhlá vodňanská blata by pak mohla vyprávět dlouhé historky
o  desítkách  a  stovkách  stop  vypracovávaných  snaživým  černým  kulturistou  ve  všech  možných
modifikacích.
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